

---

**From:** Bienvenu MABILEMONO <bm@clc-congo.com>  
**Sent:** Thursday, January 5, 2017 4:16 PM  
**Subject:** Should we believe that if Donald J. Trump was president of the USA in 1939-1945, he would have found more affinities with Benito Amilcare Andrea Mussolini and Adolf Hitler ? - Faut-il croire que si Donald J. Trump était président des USA en 1939-194...

I heard my friend Ambassador Herman Cohen say, "I think Donald Trump prefers to deal with strong people, so I do not think he's going to talk about good governance or democracy. He will try to make agreements with strong men, for example, with Mr. Kagame [Rwanda], Mr. Kenyatta [Kenya], Mr. Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville] ". He added: "I think it was clumsy [on the part of] Mr. Trump not to spend at least a few minutes with President Sassou."

I must say that I do not agree with Ambassador Cohen at all. I am not American but being born on July 4, Independence Day of the United States, and although I will not go so far as to say that I have "American blood full veins", I naturally have a deep attachment for this great country. In fact I have always felt American at heart.

That is why I am calling Donald Trump and I hope that he will not be for the US what Mikhail Gorbachev was for the Soviet Union (USSR) or Boris Yeltsin for the Russian Federation. It is no secret that these two leaders were Russian puppets from the USA. And everyone knows the consequences this has had for their country. Is that what Donald J. Trump and the people around him want for the US ?

I think that instead of defending the bloody and corrupt dictators like Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville] who diverts public money from his country, shamelessly shoots the heavy weapon on populations with bare hands and takes himself to be a so-called "strong man," Donald J. Trump and the people around him should reflect more on what has made US strength since the Second World War.

Benito Amilcare Andrea Mussolini and Adolf Hitler were strong men? Should we believe that if Donald J. Trump was president of the USA in 1939-1945, he would have found more affinities with Benito Amilcare Andrea Mussolini and Adolf Hitler?

Denis Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville] is not a "strong man", he is a bloodthirsty and corrupt dictator and above all a calculator and an opportunist animated by the obsessional desire to take care of his external image in order to conceal his abominable crimes, his crimes against humanity.

The United States would lose its soul if it became incapable of protecting and promoting democracy in the rest of the world. And, that, the Americans will not tolerate it.

January 05, 2017

Bienvenu MABILEMONO

(Texte en français)

J'ai entendu mon ami l'ambassadeur Herman Cohen dire, je cite : "*Je crois que Donald Trump préfère traiter avec des hommes forts. Donc, je ne crois pas qu'il va beaucoup parler de la bonne gouvernance ou de la démocratie. Il va essayer de faire des accords avec des hommes forts, par exemple, avec monsieur Kagame [Rwanda], monsieur Kenyatta [Kenya], monsieur Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville]*". Et d'ajouter : "*je crois que c'était maladroit [de la part] de monsieur Trump de ne pas, au moins, passer quelques minutes avec le président Sassou*".

*Je dois dire que je ne suis pas du tout d'accord avec l'ambassadeur Cohen.* Je ne suis pas Américain mais étant né un 4 juillet, le Jour de l'Indépendance des USA (Independence Day of the United States), et même si je n'irai pas jusqu'à dire que j'ai "du sang américain plein les veines", j'ai naturellement un attachement profond pour ce grand pays. En fait je me suis toujours senti Américain dans l'âme.

C'est pourquoi j'interpelle Donald Trump et j'espère qu'il ne sera pas pour les USA ce qu'a été Mikhaïl Gorbatchev pour l'Union Soviétique (l'URSS) ou Boris Eltsine pour la Fédération de Russie. Ce n'est un secret pour personne que ces deux dirigeants ont été des marionnettes russes des USA. Et chacun connaît les conséquences que cela a eu pour leur pays. C'est ce que Donald J. Trump et les gens autour de lui veulent pour les USA ?

Je pense qu'au lieu de faire l'apologie des dictateurs sanguinaires et corrompus comme Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville] qui détourne l'argent public de son pays, tire honteusement à l'arme lourde sur des populations aux mains nues et se prend pour un soi-disant « homme fort », Donald J. Trump et les gens autour de lui devraient davantage réfléchir sur ce qui a fait la force des USA depuis la deuxième guerre mondiale.

*Benito Amilcare Andrea Mussolini et Adolf Hitler étaient-ils des hommes forts ? Faut-il croire que si Donald J. Trump était président des USA en 1939-1945, il aurait trouvé plus d'affinités avec Benito Amilcare Andrea Mussolini et Adolf Hitler ?*

Sassou-Nguesso [Congo-Brazzaville] n'est pas un « homme fort », c'est un dictateur sanguinaire et corrompu et surtout un calculateur et un opportuniste animé par le désir obsessionnel de soigner son image extérieure afin de dissimuler ses crimes abominables, ses crimes contre l'humanité.

*Les Etats-Unis perdraient leur âme si elles devenaient incapables de protéger et de promouvoir la démocratie dans le reste du monde. Et ça, les Américains ne le toléreront pas.*

Le 05 janvier 2017

Bienvenu MABLEMONO